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Aan burgemeester en wethouders 
door tussenkomst van de voorzitter van de raad 
  
  
Ridderkerk 11 februari 2020 
  
Onderwerp: Schriftelijke vragen aan het college van burgemeester en wethouders 
(RvO, artikel 40) inzake gang van zaken en Verordening Algemene Begraafplaatsen Ridderkerk  
  
Geacht college, 
  
In de media wordt gesproken over pijnlijke gebeurtenissen en onvrede over de gang van zaken op de 
Ridderkerkse begraafplaats Vredehof. Leefbaar Ridderkerk heeft daarover vragen gesteld. De 
berichten in de Combinatie en op Facebook hadden tot gevolg dat er meer Ridderkerkers zich hebben 
gemeld met pijnlijke ervaringen rondom het begraven en ruimen van dierbaren. Veel inwoners uit 
Ridderkerk kiezen uit overtuiging voor begraven en kiezen daarbij voor een bepaalde duur en vorm. 
Wij gaan ervan uit dat het college niet kan voorkomen dat er ooit ergens iets mis gaat in de procedure 
en dat zij juist bij het proces rondom het overlijden van dierbaren de intentie hebben om fouten en 
miscommunicatie waar mogelijk te voorkomen. En dat er de wil is om waar nodig verbeterslagen te 
maken. 
  
De Partij van de Arbeid Ridderkerk heeft daarom de volgende vragen: 
  
Op de site van de gemeente Ridderkerk wordt gesproken over de wettelijke voorgeschreven grafrust 
van 10jaar. En over de contractduur van een algemeen graf voor 20 jaar, over een particulier graf van 
20 jaar waarbij verlenging mogelijk is van 10 of 20 jaar, over kinder- en foetusgraven van 80 jaar en 
graven voor onbepaalde tijd. 
Grafmonumenten blijken eerder te worden verwijderd dan pas na 10 jaar. Uit de ervaringen van 
inwoners lijkt er een rode draad te zijn dat dit met name gebeurt bij graven waarbij beide 
huwelijkspartners zijn overleden en de kinderen meestal rechthebbende zouden zijn. 
  
De plaatselijke verordening geldt voor de begraafplaatsen Vredehof en Rusthof. 
In de brief van de burgemeester van 31 januari wordt aangegeven dat er andere regels gelden voor 
het verwijderen van grafmonumenten dan voor het ruimen van graven. 
Kunt u de stappen en afwegingen in beide processen duidelijk aangeven? 
Wilt u daarbij ook urnen betrekken. 
Wilt daarbij ook aangeven of er verschillen zijn tussen de regels ten aanzien van het verwijderen van 
grafstenen en andere herdenkingsmaterialen bij algemene, particuliere, kinder- en foetusgraven en 
graven voor onbepaalde tijd? 
Er wordt door betrokkenen gesproken over het markeren van graven met witte bordjes, houten 
stokjes, gele stippen. Kunt u aangeven op welke wijze op de begraafplaats wordt gecommuniceerd bij 
welke graven de situatie zal worden gewijzigd en op welke termijn? 
De verordening stelt dat verwijderde grafmonumenten worden bewaard. Op welke wijze gebeurt dat 
en voor welke termijn? 
  
Erven staan er veelal niet bij stil of nemen door emoties de informatie niet op dat zij bij het overlijden 
van een rechthebbende van een graf, ook als de grafrechten voor 20jaar of langer zijn betaald, aan 
moeten geven dit over te nemen.  
Kunt u aangeven hoe en hoe vaak dit kenbaar gemaakt wordt bij nabestaanden en binnen hoeveel tijd 
er moet zijn gereageerd? 
Gemeenten beschikken over de gemeentelijke basisadministratie en over contacten met andere 
overheden. Welke inspanning verricht de gemeente om in contact te komen met nabestaanden? 
Wat moeten mensen doen die geen kinderen of mensen in de nabijheid hebben om later op te treden 
als rechthebbende en die hechten aan grafrust inclusief eigen grafmonument gedurende de hele 
contractperiode? 
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Aanpassen regels 
Is het mogelijk om graven niet eerder te ruimen en grafmonumenten niet eerder te verwijderen dan 
pas na de afgesproken contractduur, ook wanneer de rechthebbende niet bekend is? Zo nee waarom 
niet? Zo ja bent u voornemens de raad een voorstel te doen om de verordening daarop aan te 
passen? 
 
Compensatie 
Er zijn verschillende ervaringen met compensatie na het verwijderen van grafmonumenten. 
Kunt u aangeven of en wat de regels zijn ter compensatie van verwijderde grafmonumenten en 
ontruiming voordat de contractperiode is verlopen en wie daarover beslist? 
  
Ervaringen 
De inwoners die pijnlijke ervaringen hebben rondom het overlijden van hun dierbaren weten niet waar 
zij hun ervaringen (hadden) kunnen melden. 
Een Ombudsfunctie had mede dit hiaat kunnen ondervangen. Deze is nog niet gerealiseerd.  
Waar kunnen inwoners terecht met hun ervaringen? 
Er wordt gesproken over een intensieve periode van verwijderen van grafmonumenten en het ruimen 
van graven in het eerste semester van 2019. Er wordt gesproken over 120 graven. Kunt u aangeven 
hoeveel graven in het eerste semester van 2019 zijn geruimd en bij hoeveel graven de 
grafmonumenten zijn verwijderd? 
  
Communicatie 
Wij doen u de suggestie om via de media zoals krant en website inwoners op te roepen hun 
ervaringen en vragen te melden zodat deze sneller in beeld zijn en met de opgedane ervaringen 
processen kunnen worden geëvalueerd. 
Ook doen wij u de suggestie om in de lokale krant en de website het voornemen tot ruiming of 
verwijdering van grafmonumenten kenbaar te gaan maken. 
  
Neemt u deze twee suggesties over? Graag uw antwoord toelichten. 
  
  
Deel van gemelde ervaringen na de publicatie in de media: 
- Een inwoner uit Ridderkerk meldde dat hem is verteld dat het opgraven van zijn dierbare ‘niet netjes’ 
mogelijk was waarna hij besloot niet tot herbegraven over te gaan. Later bleek dat opgraven wel 
netjes kan en dat herbegraven mogelijk zou zijn geweest. 
- Een inwoonster van Ridderkerk meldde dat de grafsteen van haar moeder al was verwijderd 5 jaar 
voordat de contractduur van 20 jaar verstreken waren. Toen zij daarover contact opnam met de 
beheerder werd haar een vervangend houten bord aangeboden. Vanwege de hoog opgelopen emotie 
en ook opluchting dat alleen de steen was weggehaald en niet de stoffelijke resten haar moeder is dat 
geaccepteerd.   
- Een inwoner van Ridderkerk kreeg te horen dat het graf geruimd was omdat er niet betaald was. 
Inwoner heeft betaald bij de balie in het gemeentehuis, de begraafplaats heeft dit niet doorgekregen. 
- Een inwoner van Ridderkerk die had geconstateerd dat de grafsteen was verwijderd kreeg 
aangeboden om zelf een vervangende steen te verzorgen en daarna de factuur in te dienen bij de 
gemeente. 
  
 
Hoogachtend, 
 
 
Arianne Ripmeester, PvdA Ridderkerk 


